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Aandacht voor 
thuisfront tijdens 
Veteranendag 
Op vrijdag 23 juni werd in onze gemeente de lokale Veteranendag gevierd in 
de hiervoor sfeervol ingerichte Laurentiuskerk in Varsseveld. Veteranen, hun 
partners, inwoners en andere aanwezigen kwamen samen om te herdenken, om 
stil te staan en om bij te praten met collega-veteranen. Gastspreker was journa-
list-auteur Ad van Liempt.

Toespraak burgemeester
Burgemeester Otwin van Dijk stond in zijn 
toespraak stil bij het thuisfront: “Ik realiseer 
me dat het voor het thuisfront niet altijd 
makkelijk is als je partner, je vader of 
moeder, je kind of kleinkind op uitzending 
gaat. Je maakt je toch zorgen als achter-
blijver en vraagt je af hoe het met hem of 
haar gaat. De situaties zijn immers vaak 
gevaarlijk. Ook bij de oorlog in Oekraïne 
zie je die aandacht voor het thuisfront. 
Dat vind ik goed om te zien. Een oorlog 
is namelijk niet alleen voor soldaten een 
uitputtingsslag. Ook voor hun partners en 
kinderen. Zowel voor de Oekraïners als voor 
de Russische bevolking. Verdriet, spanning 
en angst, het zijn universele gevoelens. Dat 
houdt niet op bij landsgrenzen. En als je 
partner of familielid weer thuis is, kan hij of 
zij behoorlijk met nare ervaringen worstelen. 
Ik kan me voorstellen dat het ook enorm 
wennen is om weer terug te zijn in het keurig 
georganiseerde Nederland, als je elders 
zoveel ellende hebt gezien. Het is belangrijk 
dat we als samenleving stilstaan bij deze 
grote persoonlijke offers die zijn gegeven, 
zowel fysiek als mentaal.” 

Herdenking en lezing Ad van Liempt
Rond 11.30 uur was er een korte herdenking 
bij het oorlogsmonument aan de Pr. 
Irenestraat met medewerking van kleinkoor 
Vocaliste en trompettist Ben van Toor. 
De veteranen Theo Kolks en René Hugen 

legden een krans bij het oorlogsmonument.
Vervolgens vertrok iedereen weer naar de 
Laurentiuskerk waar journalist-auteur Ad 
van Liempt de aanwezigen toesprak.

Hij memoreerde de politionele acties 
van Nederland in Indonesië. Voor zijn 
boek 'Nederland valt aan' wist hij veel 
brieven, dagboeken en geheime notities 
te achterhalen. Niemand was in staat 
het onheil te keren. Het liep uit op een 
dramatische periode, die diepe wonden 
heeft geslagen in individuele levens en in de 
Nederlandse samenleving als geheel. om 
nog maar te zwijgen van het enorme leed 
dat de Indonesiërs is toegebracht.

Na het formele gedeelte was er gelegenheid 
om met elkaar in gesprek te gaan. De 
bijeenkomst werd afgesloten met een lunch.

De veteranen Theo Kolks (links) en 
René Hugen (rechts) legden een 

krans tijdens de ceremonie bij het 
oorlogsmonument in Varsseveld.

Journalist-auteur Ad van Liempt
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Telefonisch bereikbaar:

Bijzondere Bijstand/Wmo

Ma t/m vr. 08.30 – 12.30 uur.

Overig 

Ma. t/m do. 08.30 – 17.00 uur.

Vr. 08.30 – 12.30 uur.

Schulden: 

Stoer: (0315) 553 553

Ma t/m vr. 08.30 – 17.00 uur

Jeugd

Buurtzorg Jong: (06) 30 73 88 34

Ma t/m vr. 09.00 – 17.00 uur

oude-ijsselstreek@bzjong.nl

Welkom op afspraak:

Wij werken op afspraak

U kunt via de website of 

telefonisch een afspraak maken. 

Maandagavond alleen voor

bepaalde Burgerzakenproducten

van 17.30 – 20.00 uur geopend.

Ook dan werken wij op afspraak!

Het ophalen van uw paspoort,

identiteitskaart, rijbewijs en

gehandicaptenparkeerkaart kan

ma van 8.30 tot 20.00 uur en

di t/m do 8.30 tot 17.00 uur

en vr. van 8.30 – 12.30 uur.

U hoeft geen afspraak te maken.

Meldingenpunt

Zwerfvuil, niet geleegde containers, 

een losse stoeptegel, rioolklachten 

of ongediertelast: meld ze bij de 

gemeente via het meldingenpunt 

op www.oude-ijsselstreek.nl of via 

(0315) 292 292.

Melding calamiteiten

buiten kantoortijd

Uitsluitend bij SPOED op gebied

van wegen, riolering, gladheid en

storm: (06) 10 93 28 92.

Gewijzigde 
openingstijden
In verband met een 
personeelsbijeenkomst zijn het 
gemeentehuis en de gemeentewerf 
op donderdag 6 juli vanaf 15.30 uur 
gesloten.

Op vrijdag 7 juli staan we vanaf 08.30 
uur weer voor u klaar!

We gooien goede 
grondstoffen 
weg! 

Groenten, fruit, etensresten, plastic, blik en 
textiel, maar ook luiers verdwijnen nog in 
de grijze container of afvalzak. "Ongeveer 
80% van het restafval kan nog worden 
hergebruikt”, zegt wethouder Janine Kock. 

Meer hierover leest u op pagina 6 van dit 
Gemeentenieuws.

http://www.oude-ijsselstreek.nl
mailto:info%40oude-ijsselstreek.nl?subject=
mailto:oude-ijsselstreek%40bzjong.nl?subject=
http://www.oude-ijsselstreek.nl
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Invoering wet Digitale Overheid 
Vanaf 1 juli 2023 gaat de wet Digitale Overheid in en kunnen ook 
rijbewijzen worden gebruikt om online in te loggen. 

Vraagt u vanaf 1 juli 2023 een rijbewijs 
aan, dan ontvangt u binnen vijf 
werkdagen na het ophalen van het 
rijbewijs een brief met een pincode 
van DigiD. Met deze pincode kunt u de 
inlogfunctie activeren. Hier zijn geen 
kosten aan verbonden. Krijgt u deze 
brief niet, dan kunt u binnen zes weken 
bij DigiD een nieuwe brief met pincode 
aanvragen. Het is niet verplicht om de 
inlogfunctie te activeren.

Kan met rijbewijzen vanaf 26 mei 2018 
ook online worden ingelogd?
Het rijbewijs bevat al sinds 26 mei 2018 
een chip met een inlogfunctie. Bezitters 
van een rijbewijs uit de periode 26 mei 
2018 tot 1 juli 2023 worden niet actief 
geïnformeerd. U ontvangt dus geen 
brief van DigiD, maar U moet zelf via 
DigiD een pincode aanvragen als u de 
inlogfunctie wilt activeren. Daarvoor 
betaalt u €3,50 legeskosten aan DigiD. 
Voor rijbewijsaanvragen vanaf 1 juli 
2023 zit dit bedrag al bij de kosten in. 

Bij rijbewijzen die worden afgegeven 
tot 1 juli 2023 kunt u ervoor kiezen 
om een rijbewijs aan te vragen zonder 
inlogfunctie. Met ingang van 1 juli is 
dat niet meer mogelijk. Elk rijbewijs 
heeft dan een inlogfunctie, maar de 
rijbewijshouder kan er wel voor kiezen 
het niet te activeren. 

Waar kunt u terecht met vragen over de 
inlogfunctie?
Als u vragen heeft over de inlogfunctie 
kunt u terecht bij DigiD. Tel. (088) 123 
65 55 (lokaal tarief). Op werkdagen 
bereikbaar van 8.00 tot 22.00 uur. Op 
zaterdagen van 9.00 uur tot 17.00 uur. 
Of online via www.digid.nl/contact 

Wat houdt inloggen met een identiteits-
bewijs (rijbewijs of identiteitskaart) in?
Inloggen met een identiteitsbewijs geeft 
in de toekomst toegang tot persoonlijke 
gegevens die extra gevoelig zijn. Om 
deze gegevens goed te beschermen 
willen organisaties nog meer zekerheid 
dat de gegevens met de juiste persoon 
worden gedeeld. Inloggen met een 
rijbewijs of identiteitskaart met behulp 
van de DigiD App geeft die extra 
zekerheid en zorgt zo voor maximale 
bescherming van iemands gegevens. 
Het is vanaf 1 juli wel mogelijk om in 
te loggen met een rijbewijs, maar er is 
nog geen dienst waarbij inloggen op dit 
niveau verplicht is.

Let op! 
Nu ook €0,15 
statiegeld op 

blikjes.
Dus lever ze samen met je 

statiegeldflessen in.
Ook lege blikjes kun je tegenwoordig op steeds meer plekken 

inleveren. Zoals bij de supermarkt, sportvereniging en bioscoop. 
Hoe meer blikjes we inleveren, hoe meer blikjes gerecycled  

worden. En dat is dan weer goed voor het milieu!

StatiegeldNederland.nl

Verbinden 
met ijzer
Onze Achterhoek onderscheidt zich 
door haar ‘naoberschap’. Afgelopen 
week heb ik ervaren dat ook een verre 
vriend van onschatbare waarde is. 
Vanuit Oude IJsselstreek zijn we met 
twee smeden en een aantal mensen 
vanuit de gemeente afgereisd naar 
het stadje Bad Hall in Oostenrijk voor 
de Ring van Europese IJzersteden. 
Deze samenwerking tussen 
verschillende Europese gemeentes 
met een rijke ijzergeschiedenis is 
opgericht om het gemeenschappelijk 
erfgoed van de ijzerindustrie te 
behouden. 

Naast de culturele component wordt 
de samenwerking ook gebruikt om 
kennis uit te wisselen over heel andere 
thema’s. Zo heeft een ondernemer uit 
het Oostenrijkse district Steyr-Land 
een presentatie gegeven over hun 
inspanningen om te laten zien hoe 
mooi en prettig je in die regio kunt 
wonen en werken. Een vergelijkbare 
campagne kennen wij in de 
Achterhoek met ‘onverwachte hoek’, 
wat duidelijk laat zien dat we tegen 
vergelijkbare uitdagingen aanlopen.

De meest bijzondere bijdrage dit jaar 
kwam van de stad Ivano-Frankivsk uit 
Oekraïne. Een medewerker van deze 
gemeente liet in een indrukwekkende 
presentatie zien hoe ze ten tijde 
van oorlog hun cultureel erfgoed 
beschermen, bijvoorbeeld door 
zandzakken te plaatsen.

Tijdens de drie dagen in Oostenrijk 
hebben de smeden uit de verschillende 
gemeentes zich ingespannen om 
versierde spijlen te smeden voor 
een hek. Dit hek komt rond een 
boom bij het museum in Bad Hall 
te staan. Tijdens het smeden zijn er 
verschillende schoolklassen langs 
geweest. Ze hebben uitleg over het 
smeden gekregen en kunnen zien 
hoe onmisbaar vakkrachten in het 
ambacht zijn.

Naast het hekwerk hebben de smeden 
in het kader van het internationale 
project ‘Smeden voor de Vrede’ 
verschillende vredesnagels geslagen. 
Deze nagels worden aan donateurs 
van het project geschonken. De 
donaties worden gebruikt om na de 
oorlog de Oekraïense smeden van het 
samenwerkingsverband te helpen bij 
de wederopbouw van het ambacht. 

De Ring van Europese IJzersteden 
is een prachtig voorbeeld van een 
samenwerking die gebouwd is op een 
gezamenlijke historie en daarmee 
helpt om verschillende actuele thema’s 
aan te pakken. Daarbij is het om echt 
‘out of the box’ te denken erg goed om 
ook eens iets van een verre vriend te 
leren. 

Stephen Gijsbers
Raadslid Lokaal Belang

Stephen Gijsbers

Collectieve zorgverzekering voor inwoners met een laag inkomen
Oude IJsselstreek biedt in samenwerking met zorgverzekeraar Menzis 
een collectieve aanvullende ziektekostenverzekering  (CAZ) aan voor 
inwoners met een inkomen tot 110% van de toepasselijke bijstandsnorm. 
Op 1 januari 2024 loopt de huidige overeenkomst tussen Menzis en de 
gemeente af. Om de aanvullende verzekering ook na 1 januari 2024 aan te 
kunnen bieden heeft het college in haar vergadering van 20 juni besloten 
de overeenkomst te verlengen. Hierdoor blijft het aanbod ook na 1 januari 
2024 in stand.

De CAZ is een onderdeel van de 
regelingen die Oude IJsselstreek kent 
voor inwoners met een inkomen tot 
110% van de bijstandsnorm. Via de CAZ 
kunnen inwoners gebruik maken van 
een goede aanvullende ziektekosten-

verzekering tegen een redelijke premie. 
Door deze CAZ aan te bieden, wordt 
voorkomen dat inwoners in financiële 
problemen komen door ziekte-gerela-
teerde kosten die niet onder de basisver-
zekering vallen. 

Wat is het voordeel voor inwoners met 
een inkomen tot 110% van de bijstands-
norm?
• Inwoners krijgen korting op de 

aanvullende zorgverzekering en de 
tandartsverzekering.

• Inwoners krijgen ruime vergoedingen 
voor onder andere brillen/lenzen, tand-
artskosten en de eigen bijdragen in het 
kader van de Wet maatschappelijke 
ondersteuning.

• Menzis accepteert iedereen, zonder 
medische keuring.

Inwoners kunnen kiezen uit twee 
soorten aanvullende verzekeringen 

en verschillende soorten 
tandartsverzekeringen.

Wethouder John Haverdil:  “Het is 
belangrijk dat ook inwoners met een laag 
inkomen goed verzekerd zijn. Daarom 
bieden wij de mogelijkheid om deel te 
nemen aan deze collectieve zorgverze-
kering.” 

Meer informatie
Op www.gezondverzekerd.nl vindt u het 
aanbod van de gemeente Oude IJssel-
streek. Ook ziet u hier of u in aanmerking 
komt voor de gemeentepolis.

http://www.digid.nl/contact
http://www.gezondverzekerd.nl
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Renovatie hoofdrioolgemalen in de 
gemeente 
Vanaf begin juli 2023 worden 
er op een groot aantal locaties 
renovatiewerkzaamheden uitgevoerd 
aan een aantal hoofdrioolgemalen die in 
beheer zijn bij de gemeente. Het betreft 
rioolgemalen in de kernen Ulft, Terborg, 
Varsseveld, Heelweg en Sinderen. 

De hoofdrioolgemalen zorgen 
24/7, 365 dagen in het jaar voor 
een juiste inzameling en transport 
van al het afvalwater richting de 
rioolwaterzuiveringen in Etten en 
Varsseveld binnen Oude IJsselstreek. De 
werkzaamheden die worden uitgevoerd 
bestaan uit elektrotechnische en 

werktuigbouwkundige werkzaamheden. 
De werkzaamheden worden uitgevoerd 
door de firma Remondis Smart Infra 
uit Lichtenvoorde. Voorafgaand aan de 
werkzaamheden informeren zij direct 
aanwonenden, van die locaties waar 
werkzaamheden plaats gaan vinden, per 
brief. 
De planning is dat alle werkzaamheden 
in het najaar 2023 gereed zijn. 
Voor vragen en/of opmerkingen kunt 
u contact opnemen met projectleider 
Dennis Schilderinck of toezichthouder 
Frank ten Brinke van de gemeente Oude 
IJsselstreek via telefoonnummer (0315) 
292 292.

Huishoudelijke hulp in de 
vakantieperiode
Inwoners die niet meer zelf het 
huishouden kunnen doen, zoals 
schoonmaken en de was, kunnen bij 
de gemeente hulp of ondersteuning 
aanvragen. Zorgorganisaties (ook 
wel aanbieders genoemd) leveren 
vervolgens de hulp aan inwoners. 
Aanbieders kunnen dit jaar, net als vorig 
jaar, onvoldoende vakantiekrachten 
vinden. Daarom kan het voorkomen dat 
u deze zomer niet altijd de (volledige) 
ondersteuning krijgt die gevraagd wordt.

Als uw hulp bijvoorbeeld ziek is of de 
komende periode vakantie heeft, gaat 
de aanbieder met u in gesprek over 

passende mogelijkheden. Misschien 
heeft u daarover al een brief gekregen 
van uw zorgaanbieder.

Aanbieders hebben nog steeds te maken 
met een personeelstekort. Inwoners 
komen daarom eerst op een wachtlijst 
voor huishoudelijke hulp. We kijken 
samen met u naar eventuele alterna-
tieven. We begrijpen dat dit vervelend 
isals u huishoudelijke hulp nodig heeft. 
We doen er, samen met de aanbieders, 
alles aan om voor iedereen die dat nodig 
heeft, huishoudelijke ondersteuning 
mogelijk te maken. 

Locatiepaspoort klaar voor woningbouw op Biezenakker en Lenteleven
In april 2021 is met de gemeente-
raad afgesproken dat op de locaties 
Biezenakker in Ulft en Lenteleven 
in Gendringen woningbouw wordt 
ontwikkeld. Voor beide locaties is een 
zogeheten locatiepaspoort opgesteld 
waarin we de structuren van de wijk 
verder uitwerken. Met het vaststellen van 
het locatiepaspoort is een belangrijke 
stap gemaakt in de ontwikkeling van de 
woningbouwplannen van Biezenakker en 
Lenteleven. 

Hoe is het locatiepaspoort tot stand 
gekomen?
Het locatiepaspoort laat de ambities zien 

voor de nieuwe woonwijk. Het locatie-
paspoort is in overleg met de omgeving 
en andere belanghebbenden tot stand 
gekomen. Er zijn inloopavonden en 
overleggen geweest met eigenaren, 
bewoners, dorpsbelangenorganisaties, 
het Waterschap en andere belangheb-
benden. Uit de gesprekken kwam naar 
voren dat u graag een mooie, duurzame 
woonwijk ziet ontstaan die past bij de 
kwaliteiten van de Achterhoek. Met de 
omwonenden van het gebied is vooral 
ingezoomd op de situatie in de buurt 
van hun woning. Daarbij is het verzoek 
aan de gemeente om zoveel mogelijk 
rekening te houden met hun woongenot 

en uitzicht in en aan de randen van het 
plangebied.

De input van al deze gesprekken is 
verwerkt in het locatiepaspoort. Zo is 
bijvoorbeeld de structuur van een deel 
van een van de wijken aangepast waarbij 
we zowel de belangen van partijen die 
willen ontwikkelen maar ook die van de 
mensen die er graag willen blijven wonen 
kunnen combineren. En dat zonder dat 
we concessies doen aan de woonwijk 
en de uitstraling daarvan. Het locatie-
paspoort is klaar voor de volgende stap 
in het planproces: het opstellen van een 
stedenbouwkundig schetsontwerp. 

Wat is de volgende stap? 
We gaan verder met het opstellen van 
een stedenbouwkundig plan. Dit doen 
we, net zoals bij het opstellen van 
het locatiepaspoort door gesprekken 
te voeren met eigenaren, inwoners, 
omgeving en belanghebbenden. De 
verwachting is dat er eind september 
2023 een concept schetsontwerp ligt, 
waarvoor we in oktober opnieuw een 
informatieavond organiseren. 

Meer weten of meepraten over de 
woningbouwlocaties in Oude IJssel-
streek? Kijk dan op het online platform 
www.onzeoudeijsselstreek.nl

Uitleg over het nieuwe maaibeleid
Nieuw beleid brengt vaak vragen met zich mee. Dat geldt ook voor het 
nieuwe maaibeleid, zo hebben we gemerkt. Daarom een aantal vragen en 
antwoorden op een rij:  

Waarom nieuw maaibeheer?
De openbare ruimte wordt steeds 
vaker gebruikt voor het versterken van 
de biodiversiteit, klimaatadaptatie en 
wateropvang. Dit is ook de reden dat 
we onze grasvelden op een andere 
manier gaan beheren. Het doel is meer 
biodiversiteit en daardoor een hogere 
natuurwaarde. Daar waar het kan 
vormen we het grasveld om tot ruw gras. 
We passen de manier van maaien aan 

en op sommige plekken zaaien we een 
kruidenrijk bloemmengsel in.

Worden alle grasvelden zo 
omgevormd?
Omvormen is niet overal wenselijk. Bij 
de keuze tussen grasveld en ruw gras 
houden we rekening met: 
- Recreatief gebruik
- Speelgelegenheid
- Verkeerssituaties
Speelvelden zijn intensief gebruikte 
grasvelden en worden regelmatig 
gemaaid. Het maaisel wordt niet 
afgevoerd omdat het als meststof dient. 
Grasvelden worden 16 tot 25 keer per 
jaar gemaaid. We maaien alleen in het 
groeiseizoen (maart – november). De 
maaifrequentie is afhankelijk van de 
locatie. Als het gras hoog is, maaien we 
vaker. Als het laag is, doen we dat minder 

vaak. De piek zit meestal in mei en juni. 
Dan kan het iets langer duren totdat er 
gemaaid wordt. Omdat we uiteraard niet 
overal tegelijk kunnen zijn. Het aantal 
keren dat we maaien, hangt dus af van 
hoe snel het gras groeit. Dit wordt onder 
andere bepaald door de temperatuur, 
hoeveelheid neerslag, voedingsstoffen in 
de bodem en soort grond.

Wordt ruw gras helemaal niet gemaaid?
Ruw gras is gras dat soms één keer of 
twee keer per jaar gemaaid wordt. Denk 
aan gras in bermen, langs paden, water, 
wegen en grote percelen in de bebouwde 
kom. Omdat het maaisel wordt 
afgevoerd en de bodem verschraald, 
krijgen diverse plantensoorten en 
bloemen een kans zich te ontwikkelen.

Hoe zit dat met grasaren?
Grasaren zijn bloeiwijzen van een 
bepaald soort gras. Ze kunnen 
vervelend zijn voor honden (en katten). 
We proberen de meeste overlast door 

grasaren te voorkomen, door het 
gras langs de randen van paden en 
wegen regelmatig te maaien. Omdat 
grasaren in het wild groeien, kunnen 
we niet voorkomen dat u ze tegenkomt 
tijdens het rondje met de hond. Veel 
hondenbezitters denken dat grasaren 
vooral voorkomen in hoog gras dat niet 
zo vaak gemaaid wordt. Dit is echter niet 
het geval. De grasaar groeit vooral graag 
op plekken waar veel ‘mest’ te vinden is, 
ook als er wel vaker wordt gemaaid. Het 
opruimen van hondenpoep helpt dus in 
de bestrijding. En verder geldt, net als bij 
teken: check uw hond regelmatig om te 
kijken of er grasaren zijn.

Hoe kan ik een melding doen?
We werken hard voor een fijne 
leefomgeving voor iedereen. Maar komt 
u een onveilige situatie tegen waarbij 
het hoge gras bijvoorbeeld het zicht 
belemmert voor het verkeer? Dan kunt 
u dit melden via ons digitale Meldpunt: 
www.oude-ijsselstreek.nl/melden.

http://www.onzeoudeijsselstreek.nl
http://www.oude-ijsselstreek.nl/melden


Meer informatie:
U kunt de volledige Jaarstukken 2022 
en de Voorjaarsnota 2024 inzien op 
www.oude-ijsselstreek.begrotingonline.nl 

In de Jaarstukken geven we aan wat 
we als gemeente van plan waren 
te doen, wat we hebben gedaan, 
wat het heeft gekost en wat het de 
samenleving gebracht heeft. 
In de Voorjaarsnota geeft de 
gemeente een eerste doorkijk naar 
de plannen voor de komende jaren. 
Het college heeft de Jaarstukken 
2022 en Voorjaarsnota 2024 
aangeboden aan de gemeenteraad. 
De raad neemt tijdens de 
vergadering op 29 juni een besluit.

De gemeente 
  staat er goed voor

Financiën
Oude IJsselstreek sluit het jaar 2022 positief af met een 
incidenteel overschot van circa 2,9 miljoen euro. Aan de 
gemeenteraad wordt voorgesteld om een deel van dit overschot 
in te zetten voor: doorontwikkeling van onze gemeentelijke 
organisatie, invoering van de Omgevingswet, werken aan vitale 
en toekomstgerichte erven, en de doorontwikkeling van de 
DRU. De rest (ruim 1,7 miljoen euro) gaat naar de algemene 
reserve (spaarpot) van de gemeente. De reserves (spaarpot) 
van het sociaal domein zijn gegroeid. Daarom wil het college 
1,6 miljoen uit dit potje toevoegen aan de algemene reserve. 
We staan er als gemeente financieel goed voor.  Met lef en 
daadkracht heeft de gemeente de plannen uit de begroting over 
het jaar 2022 gerealiseerd. Daarnaast was het ook noodzakelijk 
in te springen op (inter)nationale ontwikkelingen zoals de 
oorlog in Oekraïne, inflatie, krapte op de woningmarkt en de 
energiecrisis. Met de gevolgen hiervan hebben we in 2023 en 
verdere jaren nog te maken.
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Totaal € 132,4

   De gemeente waar het 
goed wonen is

  De leefbare gemeente

  De werkende gemeente

   De dienstverlenende 
gemeente

  Overhead

  Grondexploitatie

Uitgaven 2022 (in mln)

“ We hebben een solide financiële basis. Voor de korte 
termijn staan we er financieel goed voor. Op de langere 
termijn liggen er wel enkele uitdagingen. We zijn daarin 
mede afhankelijk van de, op dit moment nog niet duidelijke, 
ontwikkeling van de Rijksfinanciering. We hebben 
voldoende ruimte om onze ambitieuze plannen 
uit het coalitieprogramma nu uit te voeren. 
Tegelijkertijd staat de wereld om ons heen 
niet stil. De ontwikkelingen op het gebied van 
onder andere huisvesting, klimaat, stikstof, 
energietransitie en opvang van vluchtelingen 
vraagt veel van ons als gemeente. We gaan aan 
de slag met nieuw beleid en plannen. Dat doen 
we niet alleen, maar samen met partners, 
ondernemers en inwoners. We blijven 
werken aan een gemeente die klaar is 
voor de toekomst en waar het goed 
leven is. “

Wethouder Marco Bennink
 van Financiën

Totaal € 129,5

Totale inkomsten € 132,4
Totale uitgaven € 129,5

Resultaat € 2,9

Inkomsten 2022 (in mln)

*overige inkomsten bestaan uit externe bijdragen, incidentele verkopen, 
inkomsten uit ingezameld afval etc.

Wat hebben we bereikt in 2022?
Naast de noodzakelijke inzet als gevolg van de 
(inter)nationale ontwikkelingen zoals de oorlog in 
Oekraine en de energiecrisis, hebben we ook met lef en 
daadkracht doorgepakt op de plannen uit de begroting 
2022. We hebben veel stappen kunnen zetten.

1.

2.

4.

3.

•  Er zijn 5 jongerenwerkers gestart via 
Buurtzorg Jong. De jongerenwerkers richten 
zich vooral op positieve gezondheid en 
preventie. 

•  We zijn verder aan de slag gegaan met Samen 
Sterker Thuis. Een nieuwe vorm van zorg en 
ondersteuning voor inwoners voor nu en in de 
toekomst. De eerste resultaten zijn positief.

•  Het VIEP (Vereniging Informatie en Evaluatie 
punt) is opgericht. De verenigingscoaches 
van het VIEP adviseren, ondersteunen 
en helpen verenigingen, stichtingen en 
buurthuizen, bij uitdagingen waar ze 
tegenaan lopen. 

•  De Cultuurnota 2022-2032 ‘Cultuur smeedt 
de toekomst’ is vastgesteld, waarmee we een 
impuls aan kunst en cultuur geven.

•  STOER heeft doorgewerkt aan het verder 
verbeteren van de manier  waarop we met 
mensen omgaan en hoe de dienstverlening 
wordt ingericht.

We blijven de dienstverlening verder door 
ontwikkelen. We reageren snel en flexibel en de 
inwoner staat centraal.

•  Het bestemmingsplan voor het Varsseveld 
Industrie Park (Het VIP) is, onherroepelijk. En de 
meeste grondaankopen zijn gedaan.

•  Om onderwijskansen voor iedereen te vergroten 
is het aantal uren peuteropvang uitgebreid, de 
startleeftijd voorschoolse educatie vervroegd en 
de zomerschool verbreed.

•  De meeste maatregelen uit het uitvoeringsplan 
Covid-19 zijn uitgevoerd. Er zijn aanvullende 
maatregelen getroffen, afgestemd op vragen 
uit de samenleving, zoals een extra bijdrage 
voor ondernemersverenigingen, de inzet van 
een extra buurtsportcoach, sociaal werkers 
en steunmaatregelen voor verenigingen en 
stichtingen.

•  We hebben veel voorbereidende werkzaamheden 
uitgevoerd, zodat we de komende jaren meer 
woningen kunnen bouwen. Voor flexwonen zijn 
eind 2022 de kaders vastgesteld en locaties 
bekrachtigd.

•  De Klimaatagenda is vastgesteld. We zijn gestart 
met verschillende vergroeningsacties. In april en 
oktober zijn, samen met Stichting Steenbreek 
‘tegel eruit, plant erin’, acties gehouden. 

•  Er zijn 37 inwonersprojecten ondersteund met 
subsidie voor groenprojecten. Zij hebben samen 
meer dan 75.000 vierkante meter landschap, zoals 
houtsingels, bomen, struweelhagen en kruidenrijke 
stroken geplant. Dat zijn bijna 11 voetbalvelden.

•  Er was veel meer belangstelling voor 
energiebesparing, zowel bij ondernemers 
als inwoners. Het doel voor ‘zon op dak’ is 
bijna behaald.

•  Er is een start gemaakt met het opstellen van een 
ontwikkelprogramma voor de Oude IJsselzone.

De gemeente waar 
het goed wonen is

De leefbare gemeente

De werkende gemeente

De dienstverlenende 
gemeente

Wat gaan we doen in 2024?
In de Voorjaarsnota geeft de gemeente een eerste doorkijk naar de 
plannen voor de komende jaren. In de begroting 2024 - 2027 worden deze 
plannen concreter uitgewerkt. De begroting verschijnt in het najaar van 
2023. Het college wil komend jaar doorwerken aan de uitvoering van de 
visies en plannen. 

Het komende jaar gaat het college aan de slag met het voortvarend 
oppakken van woningbouw. Met het realiseren van bedrijventerreinen 
en het verhogen van de verkeersveiligheid. Met het vergroten van de 
leefbaarheid door het stimuleren van sport en cultuur en het laten 
meedoen van iedereen. Met veiligheid, economie en toerisme. Met 
armoedebestrijding, aanpak van droogte en vermindering afvalstromen. 
Met inclusie en onderwijs en met zorg voor hen die dat nodig hebben.
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Voor sommige mensen 
verandert er nog iets
Voor sommige bewoners verandert er in 2023 ook 
iets in de manier waarop zij hun afval kunnen 
aanbieden, zodat zij afval nog beter kunnen 
scheiden. Vanaf het najaar kunnen inwoners die 
in een appartement of bovenwoning wonen, hun 
GFT+e bijvoorbeeld gescheiden aanbieden. 

Tarieven in 202
Het vaste tarief voor afval wordt:

• € 170,40 voor een eenpersoonshuishouden;

• € 220,80 voor een meerpersoonshuishouden;

Het tarief voor restafval wordt:

• € 2,50 voor het aanbieden van een zak restafval

bij de ondergrondse container per keer;

• € 8,50 voor het laten legen van de kleine 

container restafval (140 liter) per keer;

• € 14,75 voor het laten legen van de grote 

container restafval (240 liter) per keer;

Het vaste tarief in 2024 is lager dan in 

2023. De gemeenteraad moet de tarieven 

nog goedkeuren. De vergadering daarover is 

op 21 september 2023. Pas daarna zijn de 

tarieven defi nitief. De veranderingen gaan in 

op 1 januari 2024. In 2023 blijft alles dus zoals 

het nu is.

Steekproeven laten zien dat er veel afval 
in de grijze container terecht komt dat 
opnieuw gebruikt had kunnen worden. “Ik 
snap wel dat mensen het soms nog lastig 
vinden,” zegt wethouder Janine Kock over 
afvalscheiding. “Van veel verpakkingen is 
niet duidelijk bij welk afval ze mogen. 

Dat is jammer, want zo doen we onszelf tekort. We 
gooien namelijk veel goede grondsto� en weg waar we 
nog prachtige nieuwe producten van kunnen maken.”

Afval scheiden loont echt
Groenten, fruit, etensresten, plastic, blik en textiel, 
maar ook luiers verdwijnen nog in de grijze container 
of afvalzak. “Ongeveer 80% van het restafval kan nog 
worden hergebruikt”, weet Janine Kock. “Het is juist 
erg belangrijk dat we, nog meer dan voorheen, zoveel 
mogelijk afval hergebruiken als grondstof. Niet alleen 
voor onszelf en onze toekomst, maar ook voor onze 
kinderen. Want doen we dit niet, dan putten we onze 
aarde uit. En afval scheiden loont echt. Papier recyclen 
bijvoorbeeld levert veel energie en waterbesparing op.” 

Goede voorlichting is belangrijk  
Via social media, met fl yers, berichten in het 
Gemeentenieuws en persoonlijk contact met onze 
afvalcoaches vertellen we onze inwoners over 
afvalscheiding. Want goede voorlichting is erg 
belangrijk”, vertelt Janine Kock, “Ook gaan onze 
afvalcoaches bij scholen langs om het belang van goede 
afvalinzameling onder de aandacht te brengen.”

Schone en groene gemeente
We willen graag een schone en groene gemeente zijn, 
klimaatverandering tegenhouden en voorkomen dat 
we onze aarde uitputten. Hoe beter we afval scheiden, 
hoe beter voor het milieu en hoe minder extra kosten 
we straks hebben. Samen met onze inwoners willen 
we ervoor zorgen dat in 2025 iedere inwoner maximaal 
één kilo restafval per week weggooit. ”Om dat te 
stimuleren voeren we een tarief voor restafval in. Afval 
scheiden doen we al best wel goed. Hoe mooi zou het 
zijn wanneer we nog een stap kunnen zetten, en straks 
praten over grondsto� en en niet meer 
over afval!”, aldus Janine Kock.

Met ingang van 2024 komt er een apart 
tarief voor het inzamelen van restafval. 
Naast een vast tarief gaat u betalen 
per keer dat u restafval aanbiedt dat 
niet hergebruikt kan worden. Dit helpt 
om grondsto� en zoals pbd (plastic 
verpakkingen, blik en drankkarton), gft+e 
en papier nog beter te scheiden.

Vanaf 1 januari is er voor ieder huishouden een 
vast tarief en een apart tarief voor restafval. 
Voor het vaste tarief kunt u straks al het 
overige afval aanbieden zoals glas, meubels, 
pbd, gft+e en papier. Dat zijn herbruikbare 
grondsto� en. Nu betaalt u alleen een vast 
tarief. Dat is nu gebaseerd op het aantal 
personen en hoe groot de grijze container is 
waarmee u restafval aanbiedt of het gebruik 
van een verzamelcontainer voor restafval.

ZOVEEL MOGELIJK 
AFVAL AANBIEDEN 
ALS GRONDSTOF

We gooien
goede 
grondsto� en
weg

/GemeenteOudeIJsselstreek @GemeenteOudeIJsselstreek Gemeente Oude IJsselstreek
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Kijk dan op onze website 
www.oude-ijsselstreek.nl/afval. 
Daar vindt u informatie en een 
lijst met vragen en antwoorden 
over de afvalinzameling vanaf 
2024.  

Staat uw vraag hier niet bij? Bel voor 
meer informatie over het nieuwe 
beleid met (0315) 292 292 en stuur 
uw vraag over de afvalinzameling naar 
grondsto�enteam@oude-ijsselstreek.nl

Heeft u nu al
een vraag? 

In oktober 2023 
ontvangen alle inwoners 
een brief van de 
gemeente.

In deze brief geven we 
uitleg over de tarieven en 
wat dit voor u betekent. 

Hoe informeren 
we u?

Janine

uitleg over de tarieven en 
wat dit voor u betekent. 

Afvalcoach

We gooien
goede goede 
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Ook voor mensen met een medische aandoening 
en mensen met een laag inkomen komt er een 
regeling. Bedrijven die reinigingsrecht betalen 
gaan ook een tarief voor restafval betalen. Als er 
voor u iets extra’s verandert, krijgt u - voor zover 
mogelijk - aparte informatie van de gemeente.
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klimaatverandering tegenhouden en voorkomen dat 
we onze aarde uitputten. Hoe beter we afval scheiden, 
hoe beter voor het milieu en hoe minder extra kosten 
we straks hebben. Samen met onze inwoners willen 
we ervoor zorgen dat in 2025 iedere inwoner maximaal 
één kilo restafval per week weggooit. ”Om dat te 
stimuleren voeren we een tarief voor restafval in. Afval 
scheiden doen we al best wel goed. Hoe mooi zou het 
zijn wanneer we nog een stap kunnen zetten, en straks 
praten over grondsto� en en niet meer 
over afval!”, aldus Janine Kock.

Met ingang van 2024 komt er een apart 
tarief voor het inzamelen van restafval. 
Naast een vast tarief gaat u betalen 
per keer dat u restafval aanbiedt dat 
niet hergebruikt kan worden. Dit helpt 
om grondsto� en zoals pbd (plastic 
verpakkingen, blik en drankkarton), gft+e 
en papier nog beter te scheiden.

Vanaf 1 januari is er voor ieder huishouden een 
vast tarief en een apart tarief voor restafval. 
Voor het vaste tarief kunt u straks al het 
overige afval aanbieden zoals glas, meubels, 
pbd, gft+e en papier. Dat zijn herbruikbare 
grondsto� en. Nu betaalt u alleen een vast 
tarief. Dat is nu gebaseerd op het aantal 
personen en hoe groot de grijze container is 
waarmee u restafval aanbiedt of het gebruik 
van een verzamelcontainer voor restafval.

ZOVEEL MOGELIJK 
AFVAL AANBIEDEN 
ALS GRONDSTOF

We gooien
goede 
grondsto� en
weg

/GemeenteOudeIJsselstreek @GemeenteOudeIJsselstreek Gemeente Oude IJsselstreek

 voor het aanbieden van een zak restafval

bij de ondergrondse container per keer;

 voor het laten legen van de kleine 

container restafval (140 liter) per keer;

 voor het laten legen van de grote 

container restafval (240 liter) per keer;

Het vaste tarief in 2024 is lager dan in 

 De gemeenteraad moet de tarieven 

nog goedkeuren. De vergadering daarover is 

Pas daarna zijn de 

 De veranderingen gaan in 

op 1 januari 2024. In 2023 blijft alles dus zoals 

Kijk dan op onze website 
www.oude-ijsselstreek.nl/afval. 
Daar vindt u informatie en een 
lijst met vragen en antwoorden 
over de afvalinzameling vanaf 
2024.  

Staat uw vraag hier niet bij? Bel voor 
meer informatie over het nieuwe 
beleid met (0315) 292 292 en stuur 
uw vraag over de afvalinzameling naar 
grondsto�enteam@oude-ijsselstreek.nl

Heeft u nu al
een vraag? 

In oktober 2023 
ontvangen alle inwoners 
een brief van de 
gemeente.

In deze brief geven we 
uitleg over de tarieven en 
wat dit voor u betekent. 

Hoe informeren 
we u?

Janine

uitleg over de tarieven en 
wat dit voor u betekent. 

Afvalcoach

We gooien
goede goede 
grondsto� en

Ook voor mensen met een medische aandoening 
en mensen met een laag inkomen komt er een 
regeling. Bedrijven die reinigingsrecht betalen 
gaan ook een tarief voor restafval betalen. Als er 
voor u iets extra’s verandert, krijgt u - voor zover 
mogelijk - aparte informatie van de gemeente.

Afval 
scheiden 
loont

Gemeentenieuws en persoonlijk contact met onze 
afvalcoaches vertellen we onze inwoners over 
afvalscheiding. Want goede voorlichting is erg 
belangrijk”, vertelt Janine Kock, “Ook gaan onze 

Afval Hoe Hoe informeren informeren 

Goed afval scheiden
� Is goed voor het milieu
� Bespaart u geld
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Openbare bekendmakingen Op de hoogte blijven van vergunningen in uw 
buurt? Meld u aan voor de e-mailservice!
Wilt u weten of er binnenkort in uw omgeving een 
verbouwing aankomt? Of dat er in uw buurt bomen 
gekapt of een huis gerenoveerd gaat worden?
U kunt de bekendmakingen in uw buurt zelf via
www.officielebekendmakingen.nl opzoeken, maar 
u kunt ook wekelijks een e-mail ontvangen met de 
bekendmakingen die voor u van belang zijn. 

U meldt zich aan voor deze e-mailservice op
www.overheid.nl/berichten-over-uw-buurt.
U krijgt dan elke week automatisch een overzicht 
van de voor u belangrijke publicaties en kunt direct 
doorklikken naar de bekendmaking. U kunt zich altijd 
weer afmelden voor deze e-mailservice. 

Vergunningen/meldingen
HELE GEMEENTE
- Diverse routes, organiseren Rondje Oude IJssel-

streek op 03-09-2023, besluit verzonden 22-06-2023, 
procedure 3B 

BREEDENBROEK
- Kamerstraat t.h.v. nrs. 1 en 2, kappen 2 essen, 

aanvraag ontvangen 09-05-2023, procedure 1
- Luimesweg t.h.v. nr. 12, kappen 1 berk, aanvraag 

ontvangen 26-05-2023, procedure 1

ETTEN
- Molenstraat 7, organiseren Kivada 15 t/m 17 augustus 

2023, vergunning verzonden 19-06-2023, procedure 3B
- Varsselderseweg 9, organiseren Rommelmarkt 

Camping Slootermeer op 03-08-2023, besluit 
verzonden 22-06-2023, procedure 3A/3B

- Warmseweg 22, kappen 1 beuk, aanvraag ontvangen 
21-06-2023, procedure 1

GENDRINGEN
- Langenhorstweg 1, verlengen beslistermijn met 6 

weken, besluit verzonden 20-06-2023, procedure 1
- Munsterweg 7, melding Activiteitenbesluit: uitbreiden 

werktuigenberging, acceptatie verzonden 15-06-2023, 
procedure 1, (2 weken ter inzage m.i.v. 29-06-2023)

- Oosterstraat 4, tijdelijke huisvesting extra klaslokalen 
primair onderwijs, vergunning verzonden 15-06-2023, 
procedure 3A

HEELWEG
- Hiddinkdijk 25A, verbouw woning, aanvraag ontvangen 

20-06-2023, procedure 1

MEGCHELEN
- Julianaweg, organiseren Kivada 10 t/m 13 juli 2023, 

vergunning verzonden 15-06-2023, procedure 3A en 3B

NETTERDEN
- Amtweg 4, melding Activiteitenbesluit: gebruikt 

straalgrit, totale opslag gevaarlijke stoffen, totale 
opslag oplosmiddelen en aangeven afzuigingen 
van lasrook binnen het bedrijf, acceptatie verzonden 
21-06-2023, procedure 1, (2 weken ter inzage m.i.v. 
29-06-2023)

SINDEREN
- Idinkweg 4, melding Activiteitenbesluit: wijzigen 

veehouderij (milieu), acceptatie verzonden 16-06-2023, 
procedure 1, (2 weken ter inzage m.i.v. 29-06-2023)

- Kasselderstraat 7, handelen in strijd met regels R.O.: 
bouw levensloopwoning, vergunning verzonden 
22-06-2023, procedure 3A

- Sinderenseweg 119, handelen in strijd met regels 
R.O.: transformeren schuur tot levensloopbestendige 
woning, aanvraag ontvangen 20-06-2023, procedure 1

- Terborgseweg 13, handelen in strijd met regels 
R.O.: wonen in bedrijfswoning, aanvraag ontvangen 
19-06-2023, procedure 1

TERBORG
- Hoofdstraat 106, handelen in strijd met regels R.O.: 

verbouwen bestaand winkelpand naar 7 apparte-
menten, aanvraag ontvangen 21-06-2023, procedure 1

- De Tuit 7, melding Activiteitenbesluit: plaatsen 
propaantank, acceptatie verzonden 21-06-2023, 
procedure 1, (2 weken ter inzage m.i.v. 29-06-2023)

- Koningin Wilhelminastraat 8, 10, 12, 14, 16, 18, 20, 24, 
melding aanleggen gesloten bodemenergiesysteem, 
acceptatie verzonden 22-06-2023, procedure 1, (2 
weken ter inzage m.i.v. 29-06-2023)

ULFT
- Aa-strang (parallel Bongersstraat), realiseren KRW 

maatregelen, aanvraag ontvangen 16-06-2023, 
procedure 1

- Botterkoel 42, sloop woning, acceptatie verzonden 
20-06-2023, procedure 1

- Boogschutter 18, handelen in strijd met regels R.O.: 
realiseren schoonheidssalon, vergunning verzonden 
21-06-2023, procedure 3A

- Debbeshoek 20, verlengen beslistermijn met 6 weken, 
besluit verzonden 19-06-2023, procedure 1

- Ettenseweg 22, plaatsen bijgebouw, aanvraag 
ontvangen 21-06-2023, procedure 1

- Heuvesstraat, wegafsluiting i.v.m. organiseren 
buurtfeest op 26-08-2023, acceptatie verzonden 
22-06-2023, procedure 1, 

- Hofstraat 31, verlengen beslistermijn met 6 weken, 
besluit verzonden 20-06-2023, procedure 1

- Hutteweg 8, kappen 1 berk, aanvraag ontvangen 
21-06-2023, procedure 1

- Kemperstraat 24, 28, 34, 36, 38, 40 en Tarwestraat 12 
en 17, melding aanleggen gesloten bodemenergiesys-
teem, acceptatie verzonden 22-06-2023, procedure 1, 
(2 weken ter inzage m.i.v. 29-06-2023)

- Oversluis t.h.v. nrs. 1, 11, 15 en 19, kappen 2 essen, 
aanvraag ontvangen 09-05-2023, procedure 1

- Waalstraat (voetbalveld), organiseren KiVaDa 7 t/m 
10 augustus 2023, vergunning verzonden 15-06-2023, 
procedure 3A en 3B

VARSSELDER
- Hoofdstraat 14 , organiseren IJstijd Xperience 22 en 

23 juli 2023 en 12 en 13 augustus 2023, acceptatie 
verzonden 21-06-2023, procedure 3A

VARSSEVELD
- Sperwerhof 53, plaatsen tuinhuis, aanvraag ontvangen 

20-06-2023, procedure 1

VOORST
- Plantenweg t.h.v. nr. 7, kappen 1 eik, aanvraag 

ontvangen 25-05-2023, procedure 1

WESTENDORP
- Beukendijk, achter Kersendijk 2C, kappen 1 populier, 

aanvraag ontvangen 23-05-2023, procedure 1
- Plattestraat t.h.v. nr. 4, kappen 1 zomereik, aanvraag 

ontvangen 15-05-2023, procedure 1

Rectificatie
- In de bekendmakingen van 14-06-2023 is per abuis een 

verkeerde datum opgenomen met betrekking tot de 
Woldenburgseweg 1 in Netterden. In de bekendmaking 
staat, het organiseren KIVADA 8 t/m 11 juni 2023. Dit 
moet zijn 8 t/m 11 juli 2023.

Procedures
In de tekst wordt verwezen naar een juridische procedure. 
Hieronder vindt u welke stappen u kunt nemen.

Mediation
Bij alle procedures geldt dat, indien u een probleem heeft met 
de gemeente of u bezwaar maakt tegen een besluit, mediation 
uitkomst kan bieden. In dat geval wordt, onder begeleiding 
van een mediator, nagegaan of tot een oplossing kan worden 
gekomen. Vooraf zal worden bekeken of mediation in uw geval 
geschikt is. Voor meer informatie kunt u contact opnemen met 
(0315) 292 292.

Procedure 1: informatie
De stukken liggen ter inzage in het gemeentehuis in Gendringen 
en kunt u uitsluitend op afspraak inzien. U kunt hiervoor een 
afspraak maken via het algemene telefoonnummer van de 
gemeente: (0315) 292 292.

Procedure 2: zienswijze
Binnen zes weken na de datum van het ter inzage leggen kunnen 
zienswijzen worden ingediend door
A. eenieder
B. belanghebbenden
Dit kan zowel schriftelijk als mondeling. Uw schriftelijke 
zienswijze stuurt u naar het college van burgemeester en 
wethouders, postbus 42, 7080 AA Gendringen. Voor het indienen 
van mondelinge zienswijze kunt u contact opnemen met de 
behandelend ambtenaar via (0315) 292 292.

Procedure 3: bezwaarschrift
Binnen zes weken na de dag van verzending van het besluit 
kunnen belanghebbenden een bezwaarschrift indienen. Dit 
bezwaarschrift richt u aan
A. het college van B&W, postbus 42, 7080 AA Gendringen
B. de burgemeester, postbus 42, 7080 AA Gendringen
C. de gemeenteraad, postbus 42, 7080 AA Gendringen 
In het bezwaarschrift moet in ieder geval staan: 
naam en adres, de dagtekening, tegen welk besluit u bezwaar 
maakt, de motivering van uw bezwaar en uw handtekening.

Procedure 4: beroepschrift
Binnen zes weken na publicatie van het besluit kunnen 
belanghebbenden beroep instellen bij de
A. Rechtbank Gelderland, postbus 9030, 6800 EM Arnhem.
B.  Raad van State, Afdeling Bestuursrechtspraak,
Postbus 20019, 2500 EA Den Haag.
In het beroepschrift moet in ieder geval staan: 
naam en adres, de dagtekening, tegen welk besluit u beroep 
aantekent, de motivering van uw beroep en uw handtekening. 

Voor procedure 3 en 4 geldt ook het volgende:
Het indienen van een bezwaar- of beroepschrift heeft geen 
schorsende werking. Als u er belang bij heeft dat het besluit niet 
in werking treedt, kunt u een verzoek om voorlopige voorziening 
indienen. 
Voor een bezwaarschrift en een beroepschrift bij de recht bank 
is dit de voorzieningenrechter van de Rechtbank Gelderland, 
postbus 9030, 6800 EM Arnhem. Voor een beroepschrift bij de 
Raad van State is dit de voorzitter van de Afdeling Bestuurs-
rechtspraak van de Raad van State, postbus 20019, 2500 EA Den 
Haag.

http://www.officielebekendmakingen.nl
http://www.overheid.nl/berichten-over-uw-buurt


Het bespreken en vaststellen van de Voorjaarsnota is één van de belangrijkste politieke momenten op de agenda van 
de gemeenteraad. In de Voorjaarsnota staat hoe de gemeente de politieke wensen, ambities en ontwikkelingen kan 
realiseren binnen de daarvoor beschikbare fi nanciële middelen. Op donderdagavond 29 juni vindt hierover het debat 
en de besluitvorming plaats. Op de volgende pagina’s geven onze 8 raadsfracties alvast een eerste reactie op de 
voorgestelde Voorjaarsnota. 

  Planning en control cyclus
Binnen elke gemeente heb je te maken met een zogenaamde planning-en-
control cyclus, afgekort ook wel de P&C-cyclus genoemd. Met deze cyclus 
wordt inzichtelijk gemaakt in hoeverre de doelstellingen van de gemeente 
bereikt worden en welke (fi nanciële) middelen daarvoor nodig zijn. Het is 
wettelijk verplicht voor de gemeente om in het kader van deze P&C-cyclus 
elk jaar in ieder geval een begroting en jaarrekening te maken. Ter voor-
bereiding op de begroting wordt er meestal ook een Voorjaarsnota opgesteld. 
Maar wat houden deze documenten nu eigenlijk precies in?

1.Voorjaarsnota 
Hier start het proces! In dit document worden de kaders geschetst en de rich-
ting voor komend jaar bepaald. Het college van burgemeesters en wethouders 
stelt een eerste versie van de Voorjaarsnota op. Vervolgens is de gemeenteraad 
aan de beurt. De raad mag wijzigingen voorstellen en nieuwe voorstellen doen. 
De behandeling van de Voorjaarsnota is voor de gemeenteraad dan ook hét 
moment om wensen aan te geven voor het volgende begrotingsjaar. Dat kan 
bijvoorbeeld door het indienen van moties en amendementen. Tijdens deze 
vergadering worden als het ware de zaadjes geplant. 

2. Begroting
In dit document wordt het geld verdeeld over verschillende programma’s en 
beleidsdoelen. De gemeenteraad verleent op die manier toestemming aan het 
college van B&W om ook daadwerkelijk geld uit te geven. Dit is voor de raad 
eigenlijk het moment om de zaadjes, geplant tijdens de Voorjaarsnota, te 
oogsten. De behandeling van de Begroting vindt meestal plaats in oktober/
november.

3. Jaarstukken
De Jaarstukken zijn het sluitstuk van het fi nanciële jaar. Hier komt de 
controlerende taak van de gemeenteraad om de hoek kijken. Voor de raad 
zijn de Jaarstukken essentieel om te controleren of de beloftes die gemaakt 
zijn in de Begroting ook daadwerkelijk zijn nagekomen. Met behulp van de 
laatste Jaarstukken wordt de huidige fi nanciële situatie van de gemeente 
onder de loep genomen. Vervolgens kunnen aan de hand daarvan weer 
nieuwe prioriteiten worden gesteld, welke weer worden uitgewerkt in een 
Voorjaarsnota voor het jaar daarop. En daarmee is de P&C-cyclus rond!

  Waarover gaat de Voorjaarsnota?
Het college van B&W heeft de Voorjaarsnota 2024 aangeboden aan de 
gemeenteraad. Op 29 juni neemt de raad hierover een besluit. Meestal 
bevat de Voorjaarsnota de belangrijkste speerpunten uit het coalitieakkoord. 
Zo is er in deze Voorjaarsnota onder andere aandacht voor:

• Voortvarend oppakken van woningbouw
• Veiligheid, economie en toerisme
• Armoedebestrijding
• Aanpak droogte en vermindering afvalstromen
• Inclusie en onderwijs
• Zorg voor hen die dat nodig hebben

  Over de raadsvergadering 

Het debat
Het debat bestaat op 29 juni uit twee termijnen. Tijdens de eerste 
termijn voeren de fracties het woord en het college (burgemeester of 
wethouder) antwoordt of reageert. Tijdens de tweede termijn reageren de 
fracties op elkaar en op het college, waarna het college weer mag antwoor-
den. Bij een belangrijke vergadering als die over de Voorjaarsnota houden 
de raadsfracties meestal een uitgebreide eerste termijn, soms ook wel
 ‘algemene beschouwingen’ genoemd. 

Moties en amendementen
De behandeling van de Voorjaarsnota is voor de gemeenteraad hét moment 
om kaders te stellen en hun wensen uit te spreken voor de komende periode. 
Tijdens deze vergadering worden er dan ook traditioneel veel moties (op-
drachten aan het college) ingediend. Wilt u weten welke moties er allemaal 
worden ingediend? Alle moties worden tijdens de vergadering bijgeplaatst op 
de website van de gemeenteraad. 

 kijk op 29 juni live mee!
Benieuwd naar het debat tussen de fracties? Volg dan 
vanaf 18.00 uur live de vergadering. U kunt hier fysiek bij 
aanwezig zijn op de publieke tribune, in de Conferentie-
zaal van de DRU. Liever vanaf de bank meekijken? 
Dan kunt u alles op de voet volgen via de website van 
de gemeenteraad. 

Voorjaarsnota 2024 
Zo denken onze  raadsfracties over:

De Voorjaarsnota 2024 kunt u lezen op de website van de gemeenteraad



   Juni is één van de belangrijkste maanden in het politieke jaar. 
De Jaarstukken over 2022 en de Voorjaarsnota voor 2024 worden 

door het college gepresenteerd. In de Jaarstukken kunnen we lezen waar 
ons geld allemaal aan is uitgegeven. Ook of het college heeft gedaan wat we 
hebben afgesproken. In de Voorjaarsnota wordt aangegeven welke richting 
we op gaan naar het vaststellen van de begroting 2024 en verder.

Goede cijfers
De Jaarstukken laten zien dat we geld over hebben gehouden. In tijden van 
grote onzekerheid een mooi resultaat. Maar net als met beleggingen geven 
deze resultaten geen garantie voor de toekomst. 

Voorjaarsnota
Omdat het Rijk nog onvoldoende duidelijkheid geeft over 
de hoeveelheid geld die we in de jaren 2026 en 2027 gaan 
ontvangen, blijft het voorzichtig laveren. Momenteel worden op 
de begroting grote tekorten voorspeld voor deze jaren. Dat heeft 
invloed op de plannen die we willen en beleid dat we moeten 
uitvoeren. Wanneer u dit leest zal de informatie over de fi nanciering 
vanuit het Rijk bekend zijn. Dat heeft vooral invloed op onze plannen.

Plannen
Die hebben we genoeg. O.a. een nieuw IKC in Silvolde, maatregelen op 

het gebied van energiebesparing, aandacht voor het buitengebied, 
verkeersveiligheid en plannen op het gebied van recreatie en 
toerisme. Maar wat we gaan realiseren is nog onzeker. Wel zullen 
we onze prioriteiten aangeven. Die liggen vooral op het gebied van 
woningen, onderwijshuisvesting en bij het Sociaal Domein, zoals de 

minimaregelingen.

Zorgen
We willen geen mooi weer spelen en van alles beloven wat we niet waar 

kunnen maken. Daar staat Lokaal Belang niet voor. De landelijke en mondiale 
ontwikkelingen van het afgelopen jaar hebben hier grote invloed op. De ongekend 
hoge infl atie, prijsontwikkelingen t.a.v. voedsel, bouwmaterialen, energie en 
loonkosten werken allemaal door in de fi nanciën. Bij u, maar ook bij de gemeente.
Het college geeft een winstwaarschuwing t.a.v. de woonlasten. Waar wij in het 
coalitieakkoord hebben afgesproken dat dit maximaal 3% mag zijn, noemt men nu, ijs 
en weder dienende, 10% stijging. Daarover is het laatste woord nog niet gesproken. 
Lokaal Belang zal zich maximaal inzetten dit op een redelijke manier in te vullen.

  Nog een laatste raadsvergadering in juni en dan volgt alweer het 
zomerreces. In maart 2022 zijn wij als nieuwkomer en bondgenoot van 
de BoerBurgerBeweing met 4 zetels in de gemeenteraad gekomen. Onze 
speerpunten zijn onder andere dat er geen landbouwgrond gebruikt moet 
worden voor zonneparken of windturbines, dat agrarische grond zoveel 
mogelijk agrarische grond moet blijven en geen miljoenen naar prestigieuze 
projecten. 

Het afgelopen jaar heeft DorpEnPlattelandBeweging het collegebeleid kritisch maar 
ook constructief beoordeeld op diverse onderwerpen. Zo hebben wij bijvoorbeeld 
vragen gesteld aan het college en moties ingediend over de veiligheid op kruising 
Slingerparallelweg en doorgaande weg Etten-Terborg, de hoogte van de PGB-tarieven, 
woningbouw, fl exwoningen, het Möllepad en de bomenverordening.

Nu ligt voor ons voor de tweede keer de Voorjaarsnota van het College ter bespreking. 
Deze schetst op hoofdlijnen de contouren van onvermijdelijke of gewenste fi nanciële 
aanpassingen voor de programmabegroting 2023-2026. Vorig jaar tijdens de 
behandeling van de Voorjaarsnota 2022 hebben wij op de diverse thema’s kritische 
vragen aan het college gesteld. En ook nu heeft DorpEnPlattelandBeweging over de 
Voorjaarsnota 2023 nog wel de nodige vragen 

aan het college; bijvoorbeeld over de woonlastenstijging voor onze inwoners, 
hotelfunctie van de DRU, de fl exwoningen, woningbouw, bewonersparticipatie en nog 
vele andere vragen over andere onderwerpen en thema’s. In de commissievergadering 
en de raadsvergadering van juni zullen wij het college de nodige vragen stellen 
over de inhoud van deze Voorjaarsnota en de fi nanciële aanpassingen voor de 
Programmabegroting 2023-2026.

DorpEnPlattelandBeweging is bezorgd over de toekomst van onze inwoners. 
Aangezien onze gemeente steeds meer taken van hogerhand krijgt opgelegd en de 
daarbij behorende fi nanciële compensaties vaak ontbreken of tekortschieten, dient 
deze gemeenteraad heel voorzichtig om te gaan met de aan haar toevertrouwde 
fi nanciële middelen. De woonlasten stijgen veel te hard; In plaats van de gebruikelijke 
verhoging van 3% wordt dit eerder 10% of nog meer zoals bij rioolheffi ng, 
afvalstoffenheffi ng en OZB-aanslag. Dit houdt geen mens vol!  

Nog een laatste raadsvergadering in juni en dan… zomerreces voor de gemeenteraad. 
Maar het werk en de contacten met onze inwoners gaat natuurlijk gewoon door. 
De DorpEnPlattelandBeweging wenst onze inwoners een hele mooi zomerse 
vakantie toe. Geniet ervan!

“ In tijden van grote 
onzekerheid een 
mooi resultaat”
Frank Aaldering, fractievoorzitter Lokaal Belang

“  DePB is bezorgd over de 
woonlastenstijging voor 
de komende jaren ”
Herman Vreeman,  
fractievoorzitter DorpEnPlattelandBeweging

            Meer over Lokaal Belang in gemeente 
Oude IJsselstreek? Kijk op lokaalbelang.info
of scan de QR code

      Meer over DorpEnPlattelandBeweging in 
gemeente Oude IJsselstreek? Kijk op 
dorpenplattelandbeweging.com of scan de QR code

Zo denken de raadsfracties over: 
voorjaarsnota 2024
  Acht fracties in de gemeente Oude IJsselstreek

 zetten hun standpunt uiteen.



Zo denken onze
raadsfracties over 
  actuele zaken

Zo denken 
raadsfracties
  actuele

 over 

voorjaarsnota 2024

  Zoals elk jaar zal eind juni de Voorjaarsnota door de gemeenteraad worden 
behandeld. Een nota die alvast een doorkijkje geeft voor het komende 
begrotingsjaar 2024. De fi nanciële positie van onze gemeente is gezond; 
2024 en 2025 laat een sluitende begroting zien. De voorgenomen plannen 
kunnen uitgevoerd worden! Of het Rijk de tekorten in 2025 en 2026 zal 
repareren wordt de komende maand duidelijk.

Gezonde inclusieve gemeente
De Partij van de Arbeid is erg blij met het voorstel om de Brede Welvaart 
doelstellingen te verdiepen in het gemeentelijke beleid. Voor de duidelijkheid; Brede 
Welvaart gaat niet alleen over economische groei maar ook over een goede kwaliteit 
van leven op veel gebieden: gezondheid, goed onderwijs, werk, betaalbare woningen, 
armoedebestrijding, gelijke kansen en een gezonde duurzame leefomgeving. Onze 
fractie wil hierin investeren, voor onze huidige en toekomstige inwoners en met 
respect voor de aarde. 

Goed onderwijs in een passend gebouw
We investeren komende jaren in een Integraal Kind Centrum in Gendringen en 
Silvolde. Een opvang voor kinderen van nul tot dertien jaar. Alles onder één dak. 
De ontwikkeling van een kind staat centraal. Adequate en duurzame huisvesting is 
daarbij noodzakelijk. 

Veilige gemeente
Onze gemeente kent een verouderd (2012) Verkeers-en Vervoersplan. Onze fractie 
wil in het nieuw vast te stellen plan aandacht en maatregelen om het vrachtverkeer 
dat niet in de kern hoeft te zijn, te ontmoedigen. 

Een duurzame gemeente
Als we onze gemeente veilig, leefbaar en aantrekkelijk willen houden voor toekomstige 
bewoners moeten we en willen we werken aan een klimaatbestendige gemeente. 
We weten dat klimaatverandering snel gaat en dat er onzekerheden zijn. Daarvoor 
werken we met andere gemeenten, Provincie en Rijk intensief samen om beleid en 
fi nanciën op elkaar af te stemmen. De PvdA wil sterk inzetten op o.a. klimaat bewust 
bouwen, meer groen en minder verharding. Maar ook regenwater beter vasthouden, 
schone watergangen en meer biodiversiteit. En als eigenaar van gebouwen en het 
openbare gebied kan de gemeente het goede voorbeeld geven. Goed voorbeeld doet 
goed volgen.

Willie Oort-Löwenthal, 
fractievoorzitter PvdA

“ Werk aan 
de winkel…”


In de Voorjaarsnota staat hoe de gemeente de politieke wensen, 
ambities en ontwikkelingen kan realiseren binnen de daarvoor 
beschikbare fi nanciële middelen. 

  In de Voorjaarsnota kijken we in tegenstelling tot de jaarstukken 
vooruit naar wat ontwikkelingen gaan betekenen voor het lopende 
begrotingsjaar en de komende begrotingsjaren. Wij als gemeenteraad 
kunnen met de Voorjaarsnota de fi nanciële kaders aangeven waarbinnen 
het college de programmabegroting moet opstellen.

Echter komt er bij de behandeling van de Voorjaarnota nog meer kijken. In 
gemeente Oude IJsselstreek worden er traditiegetrouw subtiel een deel van de 
verkiezingsprogramma’s voorgelezen en de stokpaardjes worden van stal gehaald. Daar 
is op zich niks mis mee, maar je zou hopen dat er toch ook eens een betoog te horen is 
waar je op het puntje van je stoel voor gaat zitten.

Het CDA probeert altijd binnen de coalitie een eigen geluid te laten horen, maar zal altijd 
trouw blijven aan het coalitieakkoord. Dat neemt niet weg dat daarbinnen genoeg ruimte 
is om die koers te varen die wij voor de inwoners het beste vinden.

Teug naar de voorjaarsnota. 
Het gaat niet alleen om geld maar ook over een visie. Zijn wij een leefbare gemeente en 
voelt eenieder zich hier welkom en thuis? Kan iedereen meedoen en zijn de wachttijden 
voor het krijgen van een huurwoning of het kopen van een huis al teruggedrongen? 
Kunnen alle grote en kleine ondernemers genoeg innoveren? Kan iedereen die dat wil 
cultuur opsnuiven? Kunnen verenigingen hun hoofd boven water houden? Dat zijn 
vragen die het CDA constant tegen het licht houdt en mee bezig is. En ja, daar heb je een 
lange adem voor nodig, en nee, daar gaan mensen niet voor op het puntje van hun stoel 
zitten. Maar daar gaat het in het dagelijkse leven wel over. Alle inwoners verdienen dat 
en dat weet het CDA. Daar maken wij ons hard voor.

“  Eén zwaluw maakt 
geen zomer”

        Meer over de PvdA in gemeente Oude IJsselstreek? 
Kijk op oudeijsselstreek.pvda.nl of scan de QR code

        Meer over het CDA in gemeente Oude IJsselstreek? 
Kijk op www.cda.nl/gelderland/oude-ijsselstreek of 
scan de QR code

Jeanette Elstak,  
fractievoorzitter CDA



  Nederland is een prachtig land, Gelderland is een prachtige provincie en 
Oude IJsselstreek is een prachtige gemeente. Dit betekent echter niet 
dat er in onze gemeente geen problemen zijn. Eén van de grote en vaak 
verborgen problemen is armoede.

PRO! ziet het als één van haar hoofdtaken om de armoede te bestrijden en doet 
daarom al jaren allerlei voorstellen in verschillende vergaderingen. Armoede is niet 
alleen te weinig geld hebben om fatsoenlijk van rond te komen. Armoede sluit mensen 
ook uit van allerlei sociale activiteiten, zoals op stap gaan, sporten bij een vereniging 
of zelfs je verjaardag vieren met een feestje. Als je dit niet kan betalen, doe je niet 
meer mee.

Kinderen zijn extra kwetsbaar wanneer een gezin in armoede leeft. Daarom vindt 
PRO! het belangrijk dat kinderen niet vergeten worden. Om mee te kunnen doen op 
school, maar ook kunnen sporten en muziek maken hoort voor ieder kind mogelijk 
te zijn.

Niet alleen het geld dat binnen komt, maar ook hoge kosten zorgen ervoor 
dat inwoners in de problemen komen. De hoge prijzen voor wonen, energie 
en zorgkosten zijn voor veel mensen niet meer op te brengen. 

Armoedebestrijding begint voor PRO! met het 
helpen van mensen voordat er problemen ontstaan. De gemeente 

weet veel over haar inwoners en houdt in de gaten waar er problemen 
kunnen ontstaan. Voor iedereen die al schulden heeft en voor wie het 

leven meer overleven is geworden, moet schuldhulpverlening mogelijk zijn. 

PRO! staat ook voor een vereenvoudiging van de schuldhulpverlening met oog voor 
de belangen van zowel schuldenaar als schuldeiser. Schulden dienen in redelijkheid 
te worden opgelost en de inwoner zal ook bijgeschoold worden in het voorkomen 
van nieuwe schulden. Dit om ervoor te zorgen dat de vicieuze cirkel, waar helaas veel 
mensen die in armoede leven in zitten, wordt doorbroken. 

Inwoners van Oude IJsselstreek hebben recht op een plek waar ze gehoord en 
geholpen kunnen worden. Waar ze terecht kunnen als ze vastlopen of zich niet 
gehoord voelen. Die plek moet voor iedereen te vinden zijn. PRO! vindt het belangrijk 
dat gemeentelijke medewerkers beschikbaar zijn om in gesprek te gaan met 
de inwoners. 

“    Armoedebestrijding”

Gülden Siner-Sir, fractievoorzitter PRO!

“ Alles eraan doen om de woon-
lasten voor onze inwoners niet 
verder te laten stijgen”

Rens Spijkers, fractievoorzitter VVD

“Nu zitten we weer op zo’n moment 
dat we kunnen bijsturen”

“Kinderen mogen niet vergeten worden”

        Meer over de VVD in gemeente Oude IJsselstreek? 
Kijk op oudeijsselstreek.vvd.nl of scan de QR code

  Ik geef het je te doen; een begroting maken voor een kleine 40.000 
mensen. In het geval van de Oude IJsselstreek ging dat voor het jaar 2022 
aanvankelijk over 109 miljoen. Daarmee hebben we weer een hoop mooie 
dingen voor onze gemeente gedaan. Maar dat gaat natuurlijk niet over één 
nacht ijs. Zeker niet in tijden waarin alles voor iedereen duurder wordt, en 
dus ook voor ons als gemeente. 

Het verschil tussen de oorspronkelijke begroting en de gerealiseerde begroting is dus 
best wel groot. Naast infl atie, is dat verschil deels te verklaren door extra inkomsten 
van het rijk, met name in het sociaal domein. Maar ook door onze eigen ambities. 
Denk bijvoorbeeld alleen al aan de investeringen voor onze uitleglocaties.

Uiteindelijk zijn we eind 2022 zelfs op een gerealiseerde jaarrekening uitgekomen 
van ongeveer 130 miljoen. Dat komt neer op een uitgave van ongeveer 3.250 
euro per inwoner. Zo’n 20 miljoen meer dan oorspronkelijk gepland. Dankzij de 
bestuursrapportage hebben we hierop kunnen sturen en dit kunnen zien aankomen.

Bijsturen
Nu zitten we weer op zo’n moment dat we kunnen bijsturen. 

De voorjaarsnota geeft een mooi doorkijkje naar onze begroting voor de 
komende jaren van wat er op ons afkomt. Daarin zien we duidelijk dat de prijs 

van alle crisissen en de infl atie nu echt op ons afkomt. We zien met name dat onze 
woonlasten fl ink meer omhoog dreigen te gaan dan de reguliere 3 procent per jaar. 
Daarnaast loopt ook de leningenportefeuille aanzienlijk verder op.

Keuzes maken
De woonlasten bestaan uit de rioolheffi ng, afvalstoffenheffi ngen en de OZB. Met 
name de kosten voor het riool en de afvalstoffen gaan fl ink omhoog. En wij hebben 
als raad de afspraak gemaakt dat de rioolheffi ngen en de afvalstoffenheffi ngen 
hiervoor kostendekkend moeten zijn. Dus als wij als raad de prijsstijging binnen de 
perken willen houden voor de komende jaren kunnen we alleen nog sturen met de 
OZB, of we moeten onze uitgangspunten over de riool- en afvalstoffenheffi ng loslaten. 
Uiteraard zullen we dan andere dingen niet kunnen doen. De VVD wil er juist nu alles 
aan doen om de stijging van de woonlasten te beperken tot maximaal 3 procent 
indexering.

      Meer over PRO! in gemeente Oude IJsselstreek? 
Kijk op pro-oij.nl/ of scan de QR code



  In het voorjaar kijkt de gemeentepolitiek naar de resultaten van vorig 
jaar, hoe het nieuwe jaar loopt en hoe het volgend jaar er gaat uitzien. 
Dat gaat natuurlijk over inkomsten en uitgaven, maar ook over 
beleidsplannen voor komend jaar. Als een gemeenteraadsfractie 
volgend jaar iets wil veranderen, dan kan je jouw voorstel het beste 
nu al doen. Dan kunnen de plannen door de ambtenaren worden 
uitgewerkt en het benodigde geld in de begroting worden opgenomen.

Zo op het eerste gezicht lijkt het vorig jaar goed te zijn gegaan. Er is een fl ink bedrag 
over; 2022 was dan ook nog het jaar van serieuze bouwplannen voor onze inwoners. 

Herstel het verloren vertrouwen van de kiezer
Voor ADA was 2022 ook het jaar waarin de opkomst voor de 
gemeenteraadsverkiezingen teleurstellend laag was en bleek dat veel mensen het 
vertrouwen in de gevestigde politieke partijen zijn verloren. Ook andere raadsfracties 
bleken daarover bezorgd.

Begin daarom met eerlijkheid en openheid. In de stukken en de persuitingen van 
het gemeentebestuur, zou best mogen worden verteld wat er allemaal (nog) niet 
goed is gegaan. 

Geen “uuthuuskes” en STOER werkt niet altijd
Zo zijn de “uuthuuskes”, die een snelle oplossing moesten bieden voor de 
woningnood onder jongeren, nog niet gebouwd, worden het er veel minder, 
en worden ze veel duurder dan voorzien.

Ook zou moeten worden toegegeven dat de overgang naar STOER niet alleen 
bijna een miljoen heeft gekost, maar weinig tot geen resultaat heeft opgeleverd. 

Het aantal inwoners die langdurig een beroep op een bijstandsuitkering moeten 
doen is niet gedaald. 

Het gaat ADA om het open en eerlijk, zonder ingewikkeld taalgebruik, geven van 
informatie aan de inwoners. Dan moet je er ook publiekelijk voor uitkomen als 
iets nog niet is gelukt.

Doe de luiken open!
Voor ADA is het meest teleurstellend, dat de Wet Open Overheid (WOO) in Oude 
IJsselstreek nog niet wordt gebruikt. Die wet maakt het mogelijk het gemeente-
bestuur nog wat meer op de vingers te kijken en bijvoorbeeld de adviezen in te 
zien die ambtenaren aan de wethouders geven. Daar moet iets aan gebeuren. 

“ Heb lef en 
toon openheid.”

Richard de Lange, fractievoorzitter ADA

        Meer over ADA in gemeente Oude IJsselstreek? 
Kijk op www.ada-politiek.nl of scan de QR code

“Begin daarom met eerlijkheid en openheid”

“ Verder vooruit kijken!”
Camiel Vanderhoeven, fractievoorzitter D66

        Meer over D66 in gemeente Oude IJsselstreek? 
Kijk op d66.nl/oude-ijsselstreek/of scan de QR code

  Het afgelopen jaar is onze gemeente een kinderraad en een jongerenraad 
rijker geworden. In de vorige raadsvergadering heeft de raad het college 
verzocht om met een voorstel voor een jeugdonderscheiding te komen. D66 
is erg blij met deze ontwikkelingen. 

Onze belangrijkste opdracht is om de gemeente goed achter te laten voor de 
generaties die na ons komen, en hoe kun je dat beter doen dan door die toekomstige 
generaties nu al een plek aan tafel en een stem te geven. Alle belangrijke beslissingen 
die we nu moeten nemen, over duurzaamheid, zorg, onderwijs, en wonen, gaan 
over thema’s die hen bezig houden. Diezelfde thema’s komen terug in de SDG’s, 
de 17 duurzame ontwikkelingsdoelen. Die bieden daarmee een goede leidraad 
om te waarborgen dat voorstellen er echt voor zorgen dat onze gemeente er beter 
van wordt.

Omzien naar minima
D66 vindt het belangrijk dat we niemand in onze gemeente laten vallen. Gezinnen 
met een laag inkomen worden door de gemeente ondersteund met diverse 
minimaregelingen. Wij zijn blij dat het college deze regelingen onder de loep wil 
nemen. De afgelopen jaren zijn de maximumbedragen voor deze regelingen gelijk 
gebleven, terwijl het leven steeds duurder is geworden. Wat ons betreft worden die 
maximumbedragen dan ook verhoogd, en worden die voortaan jaarlijks geïndexeerd. 
Ook moet het eenvoudiger worden om de regelingen aan te vragen. Waar mogelijk 
willen we dat de gemeente regelingen automatisch toekent. Tot slot willen we af van 
harde inkomensgrenzen. Nu is het nog zo dat een gezin bij een kleine stijging van het 

inkomen mogelijk ineens niet meer voor een aantal 
regelingen in aanmerking komt, en er daardoor in de praktijk juist op 

achteruit gaat. Wij willen dat het recht op een regeling bij een stijgend 
inkomen geleidelijk afneemt.

Winstwaarschuwing
Hoewel er nog veel onduidelijk is, valt er vanaf “ravijnjaar” 2026 een fors gat in onze 
begroting door een lagere uitkering vanuit het Rijk. Wij roepen het college op om de 
kop niet in het zand te steken, maar nu alvast een palet aan mogelijke bezuinigingen 
te gaan uitwerken, zodat de gemeenteraad straks goed voorbereid keuzes kan maken 
om de begroting weer op de rails te krijgen.


